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В настоящей статье предлагается описание общей системы нормативных административных актов та-
моженных органов, которые образуются в рамах ведомственного подзаконного нормотворчества в порядке реа-
лизации функций и полномочий в установленной сфере деятельности, в контексте их обоснованности действу-
ющим законодательством. Представлен анализ правового регулирования ведомственного нормотворчества 
Федеральной таможенной службы. Помимо ведомственного нормотворчества, регулирующего таможенное 
дело, также обращено внимание на регулирование, осуществляемое ФТС России в целях обеспечения реализации 
собственных функций и полномочий. Указывается на некоторые особенности этой системы в контексте пред-
ставлений о правовом стандарте функционирования таможенных органов и создаваемом актами таможенных 
органов правовом эффекте.
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S.A. Zarembo. The System of Statutory Administrative Acts 
of Customs Authorities

This article proposes a description of the general system of regulatory administrative acts of customs authorities, 
which are formed within the framework of departmental by-laws rulemaking in the order of exercising functions and 
powers in the established sphere of activity, in the context of their validity by the current legislation. The analysis of 
legal regulation of departmental rulemaking of the Federal Customs Service is presented. In addition to departmental 
rulemaking governing customs, attention is also drawn to the regulation carried out by the FCS of Russia in order to 
ensure the implementation of its own functions and powers. Some features of this system are pointed out in the context 
of perceptions about the legal standard for the functioning of customs authorities and the legal effect created by acts of 
customs authorities.
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